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Protokół nr LII.14 

z posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 5 listopada 2014 r. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Lesław Hołownia otworzył obrady sesji o godzinie 

1310 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 15 radnych (lista 

obecności w załączeniu). Następnie przywitał zaproszonych gości (lista obecności  

w załączeniu), zgromadzonych radnych, Zarząd Powiatu, Wicestarostę, Sekretarza 

oraz Skarbnika. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali porządek obrad sesji  

i zapytał, czy do tego porządku są jakieś uwagi. Radny Michał Kowalewski  

w imieniu Komisji Rewizyjnej poprosił o rozszerzenie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  

w Jasieńcu (druk nr 62). Rada wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad 

jednogłośnie. Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął do niego wniosek 

Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 63). Rada wprowadziła projekt 

uchwały do porządku obrad jednogłośnie.   

Przewodniczący Rady przeczytał porządek obrad: 

1. Sprawy organizacje sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Uhonorowanie prof. dr hab. Elżbiety Skorupskiej-Raczyńskiej, rektor 

Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Gorzowie Wlkp. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Prezentacja Zarządu Dróg Powiatowych – inwestycje drogowe zrealizowane 

w latach 2010-2014. 

5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie współdziałania celem zawarcia i realizacji Kontraktu 

Lubuskiego dla Powiatu Międzyrzeckiego (druk nr 57), 

b) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 58), 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Przytoczna (druk nr 59), 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk  

nr 60), 

e) w sprawie zgody na objęcie udziałów w spółce (druk nr 61), 
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f) w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  

w Jasieńcu (druk nr 62), 

g) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 63). 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

8. Przyjęcie protokołu z dnia 29 października 2014 r. 

9. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu. 

Rada przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady przedstawił krótko kim jest Pani Profesor Elżbieta Skorupska-

Raczyńska, która otrzymała w październiku od Prezydenta Polski tytuł profesora nauk 

humanistycznych. Pani Profesor jest związana z PWSZ w Gorzowie Wlkp. od początku 

istnienia tej uczelni. Pochodzi z Trzebiszewa koło Skwierzyny, gdzie mieszka obecnie. 

Przewodniczący Rady w imieniu Rady Powiatu Międzyrzeckiego wręczył Pani Profesor list 

gratulacyjny oraz okolicznościową statuetkę. 

Następnie Przewodniczący Rady podziękował oraz wręczył list gratulacyjny Panu 

Włodzimierzowi Szopińskiemu, Przewodniczącemu Powiatowej Rady Organizacji 

Pozarządowych za dotychczasową działalność i współpracę z władzami Powiatu.  

Ad 3. 

Nie było żadnych interpelacji ani zapytań radnych. 

Ad 4. 

Pan Szymon Prochera, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych omówił dość szczegółowo 

inwestycje drogowe, które zostały zrealizowane w latach 2010-2014.     

Radny Mieczysław Kuryś zapytał o obwodnicę Trzciela, dlaczego wykonanie tego zadania 

trwa tak długo, bo już 2 lata i  w dalszym ciągu nic się nie dzieje. Dyrektor ZDP wyjaśnił, że 

wiąże się to z koniecznością aneksowania zawartych umów i porozumień czterostronnych, 

tj. z Urzędem Marszałkowskim, z Gminą Trzciel, z Powiatem i Generalną Dyrekcją Dróg 

Krajowych i Autostrad. Pojawiły się też problemy w uzgodnieniu sposobu finansowania 

budowy ronda. Na dzień dzisiejszy wszystko zależy od Urzędu Marszałkowskiego. Zostały 

tam przesłane projekty nowego porozumienia i aneksy, wszystkie strony wprowadziły 

swoje uwagi, Urząd Marszałkowski uwzględnił uwagi co do terminów i teraz czekają na 

oryginały umów, aby je podpisać. Wtedy też będzie można podjąć stosowną uchwałę  

o zabezpieczeniu finansowym na realizację tego zadania. Radny Kuryś dodał, że na stronie 

Gminy Trzciel są zarzuty, że porozumienie jest podpisane, a Powiat i ZDP opóźnia tę 
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inwestycję. Dyrektor ZDP poprosił, aby osoby, które te zarzuty stawiają, poinformowały  

o nich ZDP, wtedy ZDP będzie mógł odpowiedzieć, pokazać wszelkie dokumenty i wyjaśnić 

całą sprawę. 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała o środki z projektu polsko-szwajcarskiego. 

Przeznaczone było około 1 mln zł, a projekt zamknął się w kwocie 750 tyś. zł. Pierwsze 

pytanie radnej dotyczyło tego, czy ten projekt został już rozliczony? A drugie pytanie 

związane było z zadaniem spowolnienia ruchu w Nowym Gorzycku, jaka jest szansa, że to 

zostanie wykonane? Wicestarosta wyjaśnił, że Nowe Gorzycko jest na liście oczekujących  

i gdy tylko pojawią się fundusze, to zadanie to zostanie zrealizowane.   

Dyrektor ZDP dodał na koniec, że wszelkie wnioski są zasadne i potrzebne, ale na te 

inwestycje brakuje funduszy. Z roku na rok kwota na te prace remontowe jest coraz 

mniejsza.   

Przewodniczący Rady ogłosił kilkunastominutową przerwę o godzinie 1430.   

Sesja Rady Powiatu Międzyrzeckiego została wznowiona o godzinie 1455. Obecnych było 14 

radnych. W czasie przerwy obrady opuścił radny Jacek Ptaśnik. 

Ad 5. 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwał: 

a) w sprawie współdziałania celem zawarcia i realizacji Kontraktu 

Lubuskiego dla Powiatu Międzyrzeckiego (druk nr 57) 

Radna Halina Banaszkiewicz zwróciła uwagę, że w tym porozumieniu są 

oznaczone strony z imienia i nazwiska. Zasugerowała, aby z tych nazwisk 

zrezygnować, skoro po wyborach określone funkcje może pełnić ktoś inny. 

Wicestarosta powiedział, że dlatego zostały użyte nazwiska obecnych włodarzy, bo 

ten dokument ma być na dniach złożony do Urzędu Marszałkowskiego.  

Więcej uwag i pytań nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę 

podjęto 14 głosami „za” (0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod  

nr LII.304.14. 

 

b) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 58) 

Radny Kazimierz Puchan zwrócił uwagę, że przez całą kadencję składał wniosek, 

aby uzasadnienie uchwał było jasne i czytelne dla wszystkich, a to uzasadnienie jest 

niejasne, mało konkretne. Powiedział też, że przy takim uzasadnieniu nie zagłosuje 

za tą uchwałą, bo nie wie na co by miał głosować. Skarbnik wraz z Wicestarostą 

udzielili wyjaśnienia odnośnie tego uzasadnienia.  
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Radna Natalia Jasionek powiedziała, że nie rozumie tej uchwały. Jej zdaniem jest  

w niej jakiś błąd, nietakt. Jeżeli jest pomoc wzajemna to nie powinno się tego 

wykonywać w jednej uchwale, w jednym dniu sesyjnym. Radna zapytała również  

o dochody z programu szwajcarskiego, które możemy otrzymać albo i nie.  

W związku z tym, aby uchwała się zbilansowała, to przyjmuje się taką kwotę, bo 

trzeba wydać te pieniądze? Podkreśliła znów, że nie rozumie tych poczynań  

i według Radnej Jasionek to uchwała nadaje się do służb sprawdzających. Skarbnik 

wyjaśnił, że te środki do 12 listopada mają wpłynąć na rachunek i jest to częściowe 

wprowadzenie.     

Więcej uwag i pytań nie było.  W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę 

podjęto 8 głosami „za” (6 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod  

nr LII.305.14. 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Przytoczna (druk  

nr 59) 

Radny Krzysztof Marzec zwrócił uwagę, że w punkcie 3 jest: „między Powiatem 

Międzyrzeckim a Gminą Międzyrzecz”. Skarbnik wyjaśnił, że jest to błąd, o którym 

wspominał na poprzedniej sesji, gdy projekty uchwał zostały Radnym przekazane. 

Powinno być: „Gminą Przytoczna”.  

Więcej uwag i pytań nie było.  W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę 

podjęto 9 głosami „za” (5 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod  

nr LII.306.14. 

 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk  

nr 60) 

Radna Natalia Jasionek zapytała czy Gmina Międzyrzecz już przekazała do Powiatu 

te 100 tys. zł? Wicestarosta odpowiedział, że zostało zakończone zadanie, ale 

pieniądze jeszcze nie wpłynęły. 

Więcej uwag i pytań nie było.  W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę 

podjęto 14 głosami „za” (0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod  

nr LII.307.14. 

 

e) w sprawie zgody na objęcie udziałów w spółce (druk nr 61) 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 14 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr LII.308.14. 
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f) w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  

w Jasieńcu (druk nr 62) 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 14 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr LII.309.14. 

 

g) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 63) 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 13 głosami „za”  

(0 „przeciw” i 1 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr LII.310.14. 

 

Ad 6. 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała o to, dlaczego Starosta został zawieszony  

i odsunięty od pracy. Nikt Radnych o tym fakcie nie poinformował, dowiadują się  

z mediów. Stwierdziła, że chyba mają prawo uzyskać takie wyjaśnienie. 

Wicestarosta wraz z Sekretarzem powiedzieli, że nie zostali upoważnieni przez 

prokuratora do udzielania informacji w tej sprawie. 

Ad 7.      

Wicestarosta powiedział, że od ostatniej sesji odbyło się tylko jedno posiedzenie 

Zarządu, na którym omówiono sprawy budżetowe. Skarbnik omówił uchwałę, 

którą podjęto na tym posiedzeniu.  

Ad 8.  

Przewodniczący Rady poinformował, że Radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem poprzedniej sesji, z dnia 29 października. Zapytał czy są jakieś uwagi 

do tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady stwierdził, 

że Protokół nr LI.14 z posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia  

29 października 2014 roku został przyjęty przez Radę bez uwag.  

 

Ad 9. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Radni otrzymali w materiałach na sesję 

sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2014 r. Czy w sprawach organizacyjnych są 

jeszcze jakieś pytania? Nie było pytań ani uwag. 
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W związku z tym, że było to ostatnie spotkanie Rady Powiatu w tej kadencji, 

Przewodniczący Rady podziękował serdecznie wszystkim Radnym za to szczególne 

doświadczenie pracy samorządowej oraz za współpracę. Podziękował za zaszczyt 

pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady.  

Następnie wspólnie z Wiceprzewodniczącymi Rady wręczono Radnym pamiątkowe 

wydanie „Samorządu terytorialnego w Polsce 2010-2014”. 

Przewodniczący Rady podziękował również Panu Kamilowi Jakubowskiemu, 

Prezesowi Szpitala Międzyrzeckiego, Panu Bogdanowi Macina, Dyrektorowi DPS-u 

Rokitno 58, pracownikom Biura Rady, Zarządowi Powiatu.  

Głos zabrała Radna Halina Banaszkiewicz, która również podziękowała za ten czas 

wspólnej pracy Radnym oraz pracownikom Starostwa. 

Przewodniczący Rady zamknął sesję o godzinie 1530. 

 

 

Protokołowała   Przewodniczący Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

Lesław Hołownia  

 

 

 

 

 

 

 


